
ALGEMENE BESCHOUWINGEN BIJ BEGROTING 2014 
door Floor van Grouw, SP fractie 
 
In juni hebben we opnieuw uitgebreid gesproken over bezuinigingen. We 
hebben jarenlang noodgedwongen vooral gesproken over geld. In deze 
gemeenteraad zijn we daarom weinig aan inhoud toegekomen. Nieuw 
beleid was er noodgedwongen (vrijwel) niet. We hebben alles op alles 
moeten zetten om zoveel mogelijk van het bestaande beleid overeind te 
houden en vaak met minder geld. 
 
De laatste begroting van het vorige college, die van 2010, had een totale 
omvang van 270 miljoen. In 2015 zal door allerlei maatregelen dit bedrag 
zijn afgenomen tot 216 miljoen. Er wordt nog wel eens gesuggereerd dat 
er wordt bezuinigd op sociaal beleid. Hiervoor wordt lukraak met cijfertjes 
gesmeten en gegoocheld. Als we nu eens de sociale en fysieke posten uit 
2010 en 2015 vergelijken dan zien we in 2010 133miljoen staan in de 
begroting voor het sociale domein en in 2015 staat hier 135 miljoen. 
Twee miljoen meer dus. Voor fysieke beleidsonderdelen staat voor 2010: 
110 miljoen en voor 2015: 61 miljoen. 59 miljoen euro minder dus. 
 
Dit is heel kort door de bocht, maar zo wordt er soms ook geredeneerd in 
deze raad. Dit doet ook niets af aan de pijn die alle bezuinigingen doen. 
Ook bezuinigingen in het fysieke domein doen pijn.  Maar deze cijfers 
beschouwend, met alle mitsen en maren die je hierbij kunt halen, dan is 
er recht gedaan aan het coalitieakkoord waarin is uitgesproken het sociale 
domein te ontzien. 
 
Over de begroting en de tarieven zal ik nu niets meer zeggen behalve dat 
wij hiermee akkoord kunnen gaan zoals ook in juni al is besproken. 
 
De komende raadsperiode zal over andere dingen gaan. We zullen ook 
weer moeten bezuinigen maar het zal meer gaan over de inhoud. Er 
komen heel veel taken naar de gemeentes toe. Taken die nu door rijk en 
provincie worden uitgevoerd en taken waarvoor nu grofweg 100 miljoen 
beschikbaar is in Hengelo.  
 
Hoe we deze taken moeten gaan uitvoeren en hoe we dit kunnen doen 
met veel minder geld (zo’n 25% minder) dat wordt de komende tijd de 
inhoudelijke discussie die we moeten gaan voeren. Voor velen in deze 
raad zal dat een omschakeling zijn. Ook zullen we verder moeten gaan 
spreken over aanpak van de werkloosheid, armoede en volkshuisvesting, 
ook dit zijn inhoudelijke discussies die echter sterker dan bovenstaande 
worden beïnvloed door het falende Haagse beleid. 
 
Wat ons betreft gaat het in 2014 over transities. Natuurlijk is er de 
transitie van een oude naar een nieuwe raad en van dit college naar een 
nieuw college, die impact zal hebben op de stad. Veel meer dan dat, 
zullen de Jeugdwet, de Participatiewet en de nieuwe Wmo die in werking 



treden op 1 januari 2015 het komend jaar discussie vereisen in deze raad, 
binnen het college, het ambtelijk apparaat, de professionele partners in de 
stad en ook discussies vereisen onder onze inwoners. De wijze waarop we 
erin slagen dat goed te doen, zal ook nog ver na 2014 zijn invloed 
hebben. Ook wij als SP zijn ervan overtuigd, dat de gemeente deze taken 
goed kan uitvoeren. De gemeente staat dichter bij de mensen en deze 
beleidsterreinen hebben veel raakvlakken met ander gemeentelijk beleid.  
 
Waar we als SP tegen zijn is dat het budget dat voor deze taken naar ons 
toekomt zodanig verminderd wordt dat het haast onmogelijk wordt om 
überhaupt fatsoenlijk beleid te kunnen voeren en we zijn als SP tegen het 
feit, dat het budget ook voor andere zaken ingezet kan worden. De 

gemeentes hebben hierin zelf de keuze als SP zijn we hier tegen, 
wij vinden dat deze budgetten moeten worden geoormerkt. 

 
In de programmabegroting wordt in de programma´s beschreven welke 
grote veranderingen er zijn in 2014. Wat ons betreft staan een aantal 
begrippen centraal: samenwerking, draagvlak en transitie. 
 
Werk verbindt 
De aangekondigde Participatiewet werpt zijn schaduw vooruit. Enerzijds 
betekent dit dat tweederde van de mensen die nu nog een Wajong 
uitkering hebben in de bijstand zullen komen en dus onder de 
verantwoordelijkheid van de gemeente. Dit betekent een forse toename 
van werk binnen onze organisatie, maar ook onrust in de stad bij de 
mensen die dit overkomt. Het gaat dan alleen in Hengelo om honderden 
mensen. Daarnaast betekent de Participatiewet dat de inzet op werk nog 
belangrijker gaat worden. Wij vinden als SP dat we hier op de goede weg 
zijn. De werkgeversbenadering op het Werkplein is versterkt. De komende 
jaren zal die samenwerking nog verder moeten worden versterkt en zullen 
de contacten met de werkgevers verder moeten worden geïntensiveerd 
om banen te zoeken en beschikbaar te krijgen voor mensen die nu zonder 
werk zitten. Wij beseffen ons echter terdege dat we hier in grote mate 
afhankelijk zijn van de conjunctuur. Ons inziens is dan ook het beste dat 
de overheid investeert in plaats van bezuinigt.  
 
Zorg 
Bij de transitie van de AWBZ naar de WMO zal de gemeente de kaders 
moeten bepalen voor de inhoudelijke koers. Bijvoorbeeld op het terrein 
van de dagbesteding. Hoeveel dagdelen kunnen we nog financieren, welke 
doelgroepen kunnen gecombineerd worden, kunnen accommodaties 
worden gedeeld en zo ja welke? Voor de SP is van belang dat we 
voorzieningen voor dagbesteding ook zo dicht mogelijk bij huis kunnen 
organiseren. Wij zijn ervoor dat er in elke wijk een voorziening hiervoor 
beschikbaar is. Heeft het college al samenwerking gezocht met Aveleijn, 
het RIBW, Twentse Zorgcentra en Tactus om te inventariseren wat er 
allemaal is en of naar een optimalisatie per wijk gestreefd kan worden?   
 



Ook de mate waarin er onder de nieuwe WMO nog sprake zal zijn van 
huishoudelijke zorg baart ons grote zorgen. Honderden mensen hebben in 
Hengelo via de WMO hulp bij het huishouden. Voor ons is tot op heden 
onduidelijk hoe het Kabinet dit na 1 januari 2015 wil organiseren. Houden 
de huidige thuiszorgmedewerkers hun baan en onder welke voorwaarden 
en houden mensen hun hulp? Wij weten het nog niet. Feit is wel, dat op 
dit terrein veel gaat veranderen en dat onze inwoners daar mee te maken 
krijgen in 2014. 
 
Jeugdzorg 

Bij jeugdzorg zullen we er voor moeten zorgen dat de belangen van 
diegenen die zich niet zomaar laten horen ook behartigd worden. 
Daarnaast is het van belang dat de gemeente zich straks niet in de rol van 
de inhoudelijk deskundigen gaat mengen. De eerste plannen zien er wat 
dit betreft goed uit, er zullen echter nog vele keuze gemaakt moeten 
worden. We zullen ons in Hengelo sterk maken voor een breed 
toegankelijke jeugdzorg die vooral laagdrempelig, in de buurten, dicht bij 
de mensen thuis vorm zal moeten krijgen. Dit geldt niet voor de zeer 
gespecialiseerde vormen van jeugdzorg. 
 
Binnenstad 

De ontwikkelingen in de binnenstad. Er liggen allerlei plannen (sommigen 
zoeken de oplossingen weer in de kleur van de stenen op het Marktplein) 
maar in de komende jaren zal het voor de binnenstad van belang worden 
dat er een goede mix komt tussen wonen, werken, winkelen en plezierig 
verblijven. Ook een transitie dus. Als SP zijn we voor het versterken van 
de werkfunctie in de binnenstad, dat geldt zeker voor de verhuizing van 
ons ambtelijk apparaat. Wij zijn ervan overtuigd dat dat ook andere 
werkgevers een perspectief geeft. We zien daarnaast een toename van de 
woonfunctie in de binnenstad en dat het gebied waarbinnen het winkelen 
en verblijven zich afspeelt compacter wordt. Als gemeente kunnen we 
deze transitie niet alleen. Ook hier is het van groot belang dat er wordt 
samengewerkt met partners in de stad als de ondernemers, Marktbond, 
vastgoedeigenaren, organisatoren van evenementen, inwoners en 
bewoners. 
 
Hart van Zuid 
Er is de afgelopen periode het een en ander gerealiseerd: zuidzijde 
station, nieuwbouw Siemens en afronding van de Package Deal voor 
aanleg van de laan Hart van Zuid en nieuwbouw Stork. Het tempo tav de 
ontwikkellocaties voor wonen, winkelen en werken is de afgelopen jaren 
achtergebleven bij de verwachtingen. Dit heeft grote gevolgen, zowel 
financieel als wat betreft de leefbaarheid. Het is daarom nodig het 
oorspronkelijke Masterplan bij te stellen naar een reëel 
ontwikkelperspectief en -tempo. Ook dat kunnen we niet alleen. Onze 
samenwerking met van Wijnen zoals vastgelegd in de PPS is daarvoor 
medebepalend.  
 



Om Hengelo leefbaar te houden zullen we in de komende jaren hierover 
moeten discussiëren en hiervoor goede plannen maken zonder de andere 
wijken en beleidsterreinen uit het oog te verliezen. 
 


